
PARAISTEN KAUPUNKI 

VAMMAISNEUVOSTON JA VANHUSNEUVOSTON YHTEINEN KOKOUS 

Aika: 13.10.2022 klo 12.00–13.15 

Paikka: Komentosilta, kaupungintalo 

 

 Vammaisneuvosto 

Läsnä: Andersson Christian puheenjohtaja 
 Bäckström Nina varapuheenjohtaja 
 Henriksson Harold jäsen 
 Lagerroos Bo  jäsen 

Lehtilä Elina  jäsen 
Lindblom Marianne jäsen  läsnä klo 12–13       § 1–6 
Lindman-Korpi Regina jäsen 
Nordström Mats jäsen 
Stolzmann Marianna jäsen 
 

Poissa: Alstrand Ulla  jäsen 
Karlsson Oskar jäsen 
 

  

Vanhusneuvosto 

Läsnä: Nyberg Widar  puheenjohtaja 
 Ahlsund Christina jäsen 
 Ginman Leif  jäsen 
 Kronqvist-Sundström Clara jäsen 
 Lindqvist Yngve jäsen 
 Mäkeläinen Greta jäsen 
 Nymalm Elisabeth jäsen 
 Salonen Markku varapuheenjohtaja 
 Åkerfelt Bertil  jäsen 
  
Poissa: Brunnsberg Annika jäsen 
 Planting Ann  jäsen 
 
Vieras: Lundberg Ulrika vanhustyön päällikkö läsnä klo 12–13       § 1–6 
 
Ylimääräisenä:Kjellman Anders Mats Nordströmin ohjaaja 
 
Sihteeri:  Åsa Knuts 
 
  



 
  

 
 
§ 
 
1. Kokouksen avaaminen ja puheenjohtajan valitseminen 

Vammaisneuvosto oli kutsunut vanhusneuvoston yhteiseen kokoukseen. Kokouksen 
puheenjohtajaksi valittiin vammaisneuvoston puheenjohtaja Christian Andersson, 
joka avasi kokouksen. 
 

2. Kahden pöytäkirjantarkastajan valitseminen 

Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Regina Lindman-Korpi ja Yngve Lindqvist. 

 

3. Kokouksen laillisuus ja koolle kutsuminen 

Puheenjohtaja totesi kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 

 

4. Kokouksen esityslistan hyväksyminen 

Esityslista hyväksyttiin muilta osin paitsi §:n 5 osalta, joka jää pois, koska sosiaali- ja 

terveysjohtaja Miia Lindström ei voinut olla läsnä.  

 

5. Sosiaali- ja terveysjohtaja Miia Lindström – ajankohtaista asiaa 

Sosiaali- ja terveysjohtaja Miia Lindström oli estynyt eikä voinut olla läsnä. 

 

6. Vanhustyön päällikkö Ulrika Lundberg – ajankohtaista asiaa 

Vanhustyön päällikkö kertoi siitä, miten hyvinvointialue täällä Varsinais-Suomessa 

rakentuu. Perustoimintaan ei odoteta merkittäviä muutoksia, suurin osa toiminnasta 

jatkuu entiseen tapaan. Hyvinvointialueella on myös kansalliskielilautakunta, joka 

vastaa ruotsinkielisten palvelujen turvaamisesta. 

 

Kaupungissa on tällä hetkellä paljon avoimia sairaanhoidon vakansseja. 

Henkilöstötilanne on parempi Paraisten keskustassa kuin saaristo-osissa.  

 

Vanhusneuvoston edellisessä kokouksessa vanhustyön päällikön kanssa käydyssä 

keskustelussa eräs jäsen toivoi lisätietoa liikenneturvallisuustyöryhmän työstä sekä 

siitä, miten kaupungin yhdistysohjelma otetaan huomioon vanhuspoliittisessa 

strategiassa. Vanhustyön päällikkö kysyi, voiko hän vastata näihin kysymyksiin tässä 

yhteisessä kokouksessa. Molempien neuvostojen jäsenet pitivät sitä hyvänä ideana, 

sillä neuvostoilla on usein yhteisiä kysymyksiä, joiden parissa ne työskentelevät. 

 

Liikenneturvallisuustyöryhmän työ: Ryhmä kokoontuu 2–3 kertaa vuodessa. Ryhmän 

tehtävänä on muun muassa seurata kaupungin liikenneturvallisuustilannetta sekä 

edistää kaupungin ja eri sidosryhmien välistä yhteistyötä. Keskustelussa tuli myös ilmi, 

että vanhusneuvostolla tai vammaisneuvostolla ei kummallakaan ole edustajaa 



liikenneturvallisuustyöryhmässä. Liikenneturvallisuudesta voi lukea lisää kaupungin 

verkkosivuilta: https://www.pargas.fi/fi/web/pargas/liikenneturvallisuus 

Yhdistysohjelma: Valtuutettu Lotta Laaksonen ym. on 14.2.2022 jättänyt valtuustolle 

aloitteen kolmannen sektorin toimintaa tukevasta järjestöstrategiasta. Aloite on 

käsitelty kaupunginhallituksessa 19.4.2022. Kolmas sektori on kunnalle erittäin tärkeä 

voimavara eli järjestöt ja yhdistykset tarjoavat asukkaille terveyttä ja hyvinvointia 

edistävää toimintaa, tukea sekä osallistumis- ja vaikuttamismahdollisuuksia. Osana 

Paraisten uutta organisaatiota suunnitellaan yhteyshenkilön nimeämistä vastaamaan 

kaupungin ja järjestöjen ja yhdistysten välisestä yhteistyöstä.  

7. Neuvostojen välinen yhteistyö, sen muoto ja laajuus 

Kokouksessa päätettiin, että neuvostot pitävät yhden yhteisen kokouksen vuodessa ja 

että puheenjohtajat sopivat yhdessä kokouksen teemasta. Lisäksi kokoukseen 

pyritään aina saamaan mukaan muutamia kaupungin edustajia. 

Puheenjohtajien välistä yhteistyötä tulisi lisätä ja lisäksi voidaan kirjoittaa yhteisiä 

lausuntoja. 

Neuvostomme unohtuvat usein, ja enimmäkseen päätökset on jo tehty ennen kuin 

neuvostot ovat saaneet tietoa asioista, joissa ne voisivat olla osallisina. 

Vanhusneuvoston puheenjohtaja teki sellaisen ehdotuksen, että neuvostot 

muistuttaisivat yhteisesti lautakuntia, hallitusta ja valtuustoa olemassaolostaan. 

Molempien neuvostojen tulisi myös esittää toive, että neuvostojen talousarvioita 

pitäisi korottaa. 

 

8. Muut asiat 

Uuden vammaispalvelulain on tarkoitus tulla voimaan 1.1.2023 samanaikaisesti, kun 

vastuu vammaispalvelujen järjestämisestä siirtyy kunnilta hyvinvointialueille ja sote-

uudistus tulee voimaan. Lakia ei ole vielä hyväksytty. 

 

Paraisilla on ollut isoja ongelmia Kela-taksin kanssa. Meno-paluumatkalle ei myöskään 

saa enää samaa taksia, vaan paluumatka on tilattava erikseen. Taksin saapuminen voi 

toisinaan kestää kauan. Vammaisilla henkilöillä tilanne on yksinkertaisempi, koska 

heillä on oikeus käyttää omaa taksia eli taksia, joka tilataan suoraan taksiyrittäjältä ja 

jota ei tarvitse tilata keskuksen kautta. 

 

9. Kokouksen päättäminen 

Kokous päätettiin klo 13.15.  

 

 

 

 

 

 

http://www.pargas.fi/sv/trafiksakerhet


Parainen 13.10.2022 

 

 

________________________ ________________________ 

Christian Andersson  Åsa Knuts 

puheenjohtaja  sihteeri 

 

 

 

________________________ ________________________ 

Regina Lindman-Korpi  Yngve Lindqvist 

pöytäkirjantarkastaja  pöytäkirjantarkastaja 

pöytäkirja tarkastettu sähköisesti pöytäkirja tarkastettu sähköisesti 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

 


